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Din henvendelse vedr. udvidelse af budgetrammen for Nyt Hospital Nordsjælland 

 

Kære Sophie Hæstorp Andersen 

 

Tak for dit brev af 8. marts 2017, hvor du på regionsrådets vegne beder mig 

genoverveje Sundheds‐ og Ældreministeriets holdning til Region Hovedstadens ønske 

om at udvide budgetrammen for Nyt Hospital Nordsjælland.  

 

Ministeriets holdning er som tidligere, at den faste budgetramme for projektet ikke 

kan udvides.  

 

Det fremgår bl.a. af økonomiaftalen for 2012 og af regeringens endelige tilsagn om 

støtte fra kvalitetsfonden til Nyt Hospital Nordsjælland, at regionerne har ansvaret 

for som bygherrer at realisere sygehusbyggerierne inden for de fastlagte 

investeringsrammer og i den forbindelse foretage de nødvendige prioriteringer.  

 

Det er helt centralt for regeringen, at den økonomiske totalramme for hvert 

kvalitetsfondsprojekt fastholdes. Det skyldes bl.a. hensynet til, at der også skal være 

råd til at vedligeholde og udbygge regionernes øvrige bygningsmasse. 

 

Det er ligeledes vigtigt for de øvrige kvalitetsfondsprojekter, at der sendes et klart 

signal om at investeringsrammen for de enkelte projekter ikke er til forhandling. 

Sundheds‐ og Ældreministeriet vurderer, at en genforhandling af budgetterne på ét 

projekt vil kunne stille de øvrige projekter i en ufordelagtig forhandlingsposition ift. 

leverandører og rådgivere.  

 

Jeg vil derfor gerne kvittere for, at Region Hovedstaden har levet op til sit ansvar for 

som bygherre at foretage de nødvendige prioriteringer så den aftalte budgetramme 

for Nyt Hospital Nordsjælland kan overholdes. 

 

Vedr. sengepladser og ambulatorier noterer jeg mig, at det fremgik af 

sagsfremstillingen til regionsrådet i forbindelse med beslutningen om reduktion af 

sengestuer og ambulatorier i juni 2016, at ”det er muligt at opretholde den i tilsagnet 

planlagte aktivitet også efter en tilpasning.” 

 

Vedr. produktionskøkkenet noterer jeg mig, at regionen tidligere har oplyst, at 

maden til Nyt Hospital Nordsjælland kan produceres i det eksisterede køkken på 

Herlev Hospital og færdigtilberedes og anrettes i modtagekøkkenet på det nye 

hospital. 
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Side 2 

Jeg vil desuden henvise til den kortlægning af planerne for mad på de nye sygehuse, 

som Danske Regioner og Sundheds‐ og Ældreministeriet udarbejdede i 2016 (God 

mad på de nye sygehuse, august 2016). Kortlægningen konkluderede bl.a. at 

”Regionerne har som ansvarlige for sygehusene allerede en del erfaringer med 

sygehusmad, der leveres hel‐ eller halvfærdig fra andre køkkener og anrettes og 

færdigtilberedes lokalt (…). Der er intet der tyder på, at et produktionskøkken på 

matriklen er afgørende for hverken kvaliteten af maden eller valgfriheden ift. menu 

eller leveringstidspunkt.” 

 

Jeg er derfor ganske tryg ved, at Region Hovedstaden gennemfører projektet med de 

justeringer, regionsrådet har godkendt og som du og regionen tidligere har vurderet 

som forsvarlige. Nyt Hospital Nordsjælland er fortsat et ambitiøst projekt, der i kraft 

af sine sundhedsfaglige visioner, sine moderne tekniske løsninger og sit markante 

arkitektoniske udtryk bliver en hjørnesten i Danmarks nye sygehusvæsen.  
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